
Zápis ze zasedání Lékařské komise FMS AČR 

Praha , 29.3. 2011 

Přítomni:  MUDr Syrůček Martin, MUDr Brož Tomáš, , MUDr Procházka Milan, Švejdová Marcela – 

koordinátor LK, Nauš Karel GS FMS AČR. 

Omluveni: O 

1. Podána informace o restrukturalizaci  a o personálních změnách Lékařských komisí FMS a FAS 

a o přestupu MUDr Procházkové do Komise žen. MUDr Bek a MUDr Kučera nereflektovali 

doposud na oslovení. 

2. Podána informace o změnách v komisích FIM. 

3. Poznámky k sezoně 2010: Během sezony 2010 nedošlo k žádným  mimořádným událostem 

při podnicích MS, ME a MR. Podrobně byly probrány podniky MS: 

Moto GP a SBK v Brně (CMO Dr Dedek) bez jakýchkoliv problémů, při MS PD v Praze na 

Marketě (CMO Dr Procházka) vznikly problémy ze strany pana JUDr Ondrašíka při proplácení 

cestovného a  náhrad pro CMO, pro letošní sezonu doporučeno zažádat o zaplacení náhrad 

předem či o možnost zálohy předem. Při podniku MX3 Holice (CMO Dr Syrůček) proběhla 

Lékařská inspekce UEM s dobrým výsledkem – nedostatek byl shledán v nejednotném 

oblečení zdravotního personálu (červená x oranžová). Při podniku MX1/2 Loket (CMO Dr  

Procházková) byla opakovaná inspekce z FIM, byla shledána řada nedostatků a klasifikováno 

jako „B“. Následně bylo rozhodnuto (Nauš, Dvořák, Syrůček, Procházková) o nutných 

změnách ve zdravotním zabezpečení tohoto podniku – CMO Dr Procházková, deputy CMO Dr  

Syrůček. 

4. Podrobně probrán případ smrtelného zranění v roce 2009 při MR MX v Lokti. Lékařská komise 

dospěla k názoru, že nelze stanovit standardní způsob první pomoci a ošetření a nutno 

jednotlivé případy řešit individuálně dle konkrétní situace. 

5. Sezona 2011: 

Ze strany FIM plánovány následující inspekce: 

Loket - preinspekce duben/květen (Dr McManus)  - zajistí  Dr Syrůček 

       Praha, Marketa – 28.5. (Dr Kraenzler) – CMO bude pravděpodobně Dr Brož 

       Brno SBK  – 10.7. (Dr Sarmento) – CMO Dr Dedek 

       Loket – 7.8. (Dr McManus) – CMO Dr Procházková, deputy CMO Dr Syrůček 

Přestože se obvykle přadatelé podniků MS sami vybírají své CMO, pro rok 2011 bylo 

jednomyslně rozhodnuto o nominaci CMO ze strany LK (viz příloha).  

 

6. Národní lékařský řád – uveřejněn se všemi změnami v ročence AČR 

7. LK rozhodla i nadále nepovolovat jakékoliv výjimky týkající se věkových hranic. 

8. Koordinátor LK M. Švejdová podala info o současné situaci v oblasti dopingu na národní 

úrovni i na úrovni WADA/FIM.  Změny v oblasti dopingu ze strany WADA: Pro salbutamol či 

salmeterol není potřeba  TUE,  Betablokátory nejsou v motosportu zakázané (zatím pouze 

pro rok 2011). 

9. LK rozhodla, že v „Případech pochybností o zdravotní způsobilosti“ (Nár. Lékařský řád N 

09.1.5 – ročenka AČR str. 75) lékařská komise určí lékaře dle specializace a charakteru obtíží. 



10. Helmet removal devices: Info z FIM - Doposud není jednoznačně rozhodnuto o způsobu 

snímání přileb u zraněných, na doporučení či homologaci různých snímacích systémů je činěn 

silný komerční tlak ze strany výrobců, předpokládá se jednoznačné vyjádření ze strany 

technické a lékařské komise FIM během podzimního zasedání. 

11. Neck Brace: Info z FIM - Existuje řada více  či méně kvalitních výrobků. Měkké verze jsou zcela 

bez efektu, jde víceméně o modní záležitost. Rigidní výrobky, dle současných poznatků, 

nepřináší žádný benefit pro zraněného, při pádech v menší rychlosti dochází ke zvýšenému 

výskytu zlomenin klíčních kostí. Jednoznačné vyjádření by mělo být během  podzimního 

zasedání FIM. 

12.  Dr Syrůček poděkoval všem přítomným za velmi konstruktivní přístup k jednání, aktuální 

problémy budou řešeny telefonicky či e-mailovou poštou, příští plánovaná schůze bude 

pravděpodobně koncem roku 2011 či začátkem 2012. 

 

 

 

Zapsal dr Syrůček 30.3.2011 

          

 

 

 

 


